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Spørgsmål nr. 1450 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del):

”Ministeren bedes anslå, hvor mange af de indsatte i fængs-
lerne der er stiknarkomaner.”

Svar:

Direktoratet for Kriminalforsorgen har oplyst, at antallet af intravenøse 

stofmisbrugere (stiknarkomaner) ikke registreres i Kriminalforsorgens 

institutioner. 

Direktoratet for Kriminalforsorgen har endvidere oplyst, at der foretages 

opgørelser over fordelingen af de indsattes misbrug baseret på de urin-

prøver, der udtages. Heraf kan imidlertid ikke udledes, hvordan stofferne 

indtages. 

Direktoratet for Kriminalforsorgen har derfor i anledning af spørgsmålet 

bedt samtlige fængsler om at anslå antallet af stiknarkomaner. Hørings-

svarene viser, at der generelt vurderes at være yderst få stiknarkomaner i 

fængslerne. 

Nogle fængsler vurderer, at de typisk ingen stiknarkomaner har, mens 

fængslerne i den anden ende af skalaen vurderer, at de gennemsnitligt har 

mellem 5 og 6 stiknarkomaner i fængslet. 

Direktoratet bad samtidig fængslerne om at opgøre, hvor mange sprøjter 

og kanyler der findes i løbet af et år. 

Fængslernes besvarelser viser meget store forskelle i, hvor mange sprøj-

ter og kanyler der findes i løbet at et år i de enkelte fængsler. Imidlertid 

oplyser samtlige fængsler, at langt hovedparten af de sprøjter og kanyler, 

der findes, bliver anvendt af indsatte, der misbruger anabole steroider, og 

ikke af indsatte, der er stiknarkomaner. De fængsler, der har kunnet 

skønne over, hvor mange af kanylerne der kan relateres til stiknarkoma-

ner, vurderer alle, at tallet ligger mellem 0 og 4 sprøjter/kanyler på et år. 

Det samlede antal fund af sprøjter og kanyler er langt større, idet sprøj-

terne bruges af indsatte, der indtager anabole steroider. Således varierer 

de samlede fund helt fra ingen sprøjter og kanyler til over 300 kanyler på 

et år. 
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